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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Ordförande Maria Antonsson (MP) och vice ordförande 

Therese Carlborg (M) fick i uppdrag att justera dagens 

protokoll. 

2. Protokollet justeras den 15 juni 2015. 

3. Anmäldes att protokollet från den 28 maj 2015 justerades 

den 28 maj 2015. 

4. Dagordningen godkändes. 

5. Upprop och närvaroregistrering verkställdes.  
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§ 2  

Svar på medborgarförslag - stadsodling i 
Londonparken 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 
 
Ärendet 

Förslagsställaren har uppmärksammat att det finns en grusplan 

Londonparken som hon anser kan vara lämplig för stadsodling i 

pallkragar. 

 

Förvaltningen instämmer med förslagsställaren om att ytan 

lämpar sig väl för pallkrageodling. En odlingsplats där skulle 

vara ett bra sätt att levandegöra platsen.  

 

Förvaltningen föreslår därför stadsdelsnämnden att ge 

förvaltningen i uppdrag att genomföra medborgarförslaget 

genom att rusta upp ytan och kontakta förslagsställaren om 

upprättande av brukaravtal för odlingen. Förvaltningen kan 

också bidra med pallkragar och jord. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 maj 2015. 

Dnr 2015-251-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Årsrapport för Östermalms stadsdelsnämnd år 2014 

Beslut 

Nämnden godkänner och överlämnar detta tjänsteutlåtande till 

Stockholms stads revisorer. 
 
Ärendet 

Den årliga revisionen omfattar granskningar och bedömningar 

gällande stadsdelsnämndens ekonomiska och 

verksamhetsmässiga resultat, nämndens styrning, uppföljning 

och kontroll av verksamheten samt nämndens bokslut, delårs-

rapport och räkenskaper.  

 

Stadsrevisionen bedömer sammantaget att Östermalms 

stadsdelsnämnd har bedrivit verksamheten på ett i allt väsentligt 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande 

sätt. Bokslut och räkenskaper är rättvisande samt följer gällande 

regler och god redovisningssed.  

 

Alla kommunfullmäktiges verksamhetsmål bedöms vara 

uppfyllda utom två mål som är delvis uppfyllda. Vidare har 

nämnden i huvudsak uppfyllt sina egna mål och i 

verksamhetsplanen angiven verksamhet.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 maj 2015. 

Dnr 2015-273-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (FP) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt följande. 

 

Östermalm ska vara en stadsdel där alla kan växa. En attraktiv, 

trygg och växande stadsdel för boende och besökare i hjärtat av 

Stockholm. Inom Östermalms stadsdelsområde bor drygt 68 000 

invånare och Östermalm är stadens till ytan största stadsdel. 

Östermalms stadsdelsnämnd ansvarar för verksamheter som är 

viktiga i Östermalmsbornas vardag – barnomsorg, äldreomsorg, 

socialtjänst, stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning och parkerna. Stadsdelen anpassas för att 
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möta befolkningens önskemål om barnomsorg, fungerande 

stadsliv, god miljö och en trygg ålderdom. Därför är det med 

stor glädje som vi idag gör bokslut över 2014 års verksamhetsår. 

 

2014 präglades av satsningar på en trygg, tillgänglig och väl 

fungerande verksamhet. Alliansens styre fortsatte att bidra till en 

mångfald, ökad valfrihet och hög kvalité för medborgarna inom 

stadsdelens olika verksamhetsområden. Utgångspunkten för 

detta arbete har varit en budget i balans och en effektiv 

ekonomisk förvaltning. Genom god uppföljning och 

resultatstyrning har resurser lagts på de insatser och 

verksamheter som ger bäst resultat för den enskilda individen 

och för samhället. Mot den bakgrunden är vi stolta över att 

lämna en budget helt i balans. 

 

Under 2014 genomförde Alliansen följande satsningar (urval): 

 

Barn och unga 

Ett stort steg i det moderna Norra Djurgårdsstadens utveckling 

är byggandet av förskolor. 2014 skapade vi bland annat 

ytterligare 128 nya platser inom förskolan i Norra 

Djurgårdsstaden. 

 

Under 2014 lanserades Humlanhuset som ligger i anslutning till 

Humlegårdens ungdomspark med bl. a skateramper och 

konstgräsplan för fortsatt utveckling. 

 

Äldreomsorg 

Kvaliteten inom äldreomsorgen prioriterades ytterligare för att 

vi skall kunna erbjuda valfrihet och livskvalitet för våra äldre. 

Under 2014 fortsatte arbetet med att vidareutveckla stadsdelens 

öppna träffpunkter med olika inriktningar för våra äldre, till 

exempel stadsdelens bibliotek, utegym och dagverksamhet. 

 

Social omsorg 

Under 2014 kunde en fortsatt positiv tendens skönjas gällande 

ungdomars alkohol- och drogvanor. Under 2014 fortsatte vår 

breda satsning på FUSSION (Frisk Ung Smart Snygg Intelligent 

Och Nykter), fältassistenter, kvälls- och sommarverksamhet för 

unga i Humlan, föräldravandrare, drog- och tobaksprevention 

mm har givit effekt.  

 

Stadsmiljö 
Under 2014 fortsatte projekt ”Vackra Stockholm” och 

budgetmedel om 15 mnkr till hela staden har avsattes till detta. 

Projektet möjliggjorde projekt i stadsdelen som kan försköna 
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stadsmiljön. Projektet möjliggjorde även feriearbeten för 

ungdomar mellan 16 och 18 år. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 
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§ 4   

Partiell revidering av delegationsordningen 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner de förändringar som vidtagits 

i delegationsordningen. 

2. Beslutet gäller från beslutsdatum den 11 juni 2015. 

3. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden fastställde den nu gällande 

delegationsordningen den 19 februari 2015. En partiell 

revidering behöver dock göras inom vissa ärendegrupper vad 

gäller benämning (titel) och förändring av lägsta delegatnivå. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 maj 2015. 

Dnr 2015-022-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Krisledningsplan för Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

Nämnden godkänner Krisledningsplan för psykiskt och socialt 

omhändertagande vid störningar, allvarliga och extraordinära 

händelser. 
 
Ärendet 

Enligt Stockholms stads Trygghets- och säkerhetsprogram 2013 

– 2016 ska nämnden ha en krisledningsplan. Planen ska 

fortsättningsvis uppdateras årligen, innehålla en organisation för 

krisarbete samt väl dokumenterade, kända och övade 

kontaktvägar och inkallningssystem. 

 

Förvaltningen föreslår i detta ärende en revidering av den 

tidigare kris- och katastrofplanen, beslutad av stadsdelsnämnden 

2012-12-18. Den nya planen benämns krisledningsplan. 

Tillhörande checklista för det praktiska arbetet har också 

anpassats till rådande förutsättningar.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 maj 2015. 

Dnr 2015-351-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Förlängning av avtal för måltider till Dianagårdens 
vård- och omsorgsboende 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga avtalet med Sodexo 

AB för perioden 2016-01-16 till och med 2017-01-15. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna 

förlängningsavtal. 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har avtal med Sodexo för tillagning och 

leverans av kalla måltider till Dianagårdens vård- och 

omsorgsboende. Avtalet löper ut den 15 januari 2016 och en 

skriftlig överenskommelse om förlängning behöver träffas. 

Förvaltningens uppfattning är att samarbetet med Sodexo 

fungerar bra. Som en led i att utveckla maten och 

måltidssituationen kommer leverantören att bistå Dianagården 

med handledning hur maten ska tillagas och serveras på bästa 

sätt.  

 

Förvaltningens samlade bedömning är att leverantören uppfyller 

gällande avtal och föreslår att avtalet förlängs för perioden 

2016-01-16 till och med 2017-01-15.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 25 maj 2015. 

Dnr 2015-326-2.2.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (FP) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt följande. 

 

Uppföljningen av upphandlade verksamheter inom 

stadsdelsnämndens verksamhetsområde visar att kvaliteten 

överlag är god och att nämndens och förvaltningens verktyg för 

uppföljning fungerar. 

 

Ärendet belyser de utmaningar som funnits gällande 

Dianagårdens mathållning. Inom flertalet verksamheter finns 

utrymme för förbättringar, vilket gäller även för verksamheter 
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som både ägs och drivs direkt genom kommunal försorg. Det 

finns dock positiva värden som inte låter sig mätas med 

nuvarande metoder. Därför ser Alliansen positivt på att 

leverantören nu kommer att bistå Dianagården med handledning 

kring mathållning. 

 

Vi ser gärna många ytterligare förbättringar inom såväl 

entreprenaddriven som kommunalt driven verksamhet inom 

Östermalms stadsdel. Vi är dock övertygade om att en långsiktig 

positiv utveckling är möjlig endast i en miljö där alternativ inom 

verksamheterna tillåts verka och utvecklas.  

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 
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§ 7   

Demokratiutveckling med fokus på 
ungdomsinflytande 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till inriktning för arbete 

med demokratiutveckling enligt detta tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Inom ramen för stadens gemensamma arbete med demokratisk 

hållbarhet har Östermalms stadsdelsnämnd tilldelats 1,4 mnkr 

för att utveckla demokratin i stadsdelen. Under hösten 2015 

inleds arbetet, främst med fokus på att öka ungdomars (12-18 

år) inflytande.   

 

Ungdomars inflytande kan utvecklas på flera olika sätt, t.ex. 

organiserade dialoger och kontakter mellan politiker i nämnden 

och ungdomarna. Målsättningen är att ett ungdomsråd ska bildas 

under hösten 2015. En konkret uppgift för medbestämmande är 

den planerade utvecklingen av ungdomsverksamheter i 

Humlanhusets undervåning, där tanken är att ungdomarna ska 

vara med och ta fram innehållet.  

 

Målet är att öka kontakten mellan nämndens politiker och 

stadsdelens unga. Ett mer långsiktigt mål är att öka engagemang 

och inflytande för de grupper som i dag har ett 

demokratiunderskott. 

 

Förvaltningen föreslår att en utsedd samordnare ges i uppdrag 

att utveckla demokratiarbetet, inledningsvis med fokus på unga. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 maj 2015. 

Dnr 2015-355-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Maria Antonsson (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Efter att i opposition under åtta år ha kämpat för att inrätta ett 

ungdomsråd på Östermalm kan vi nu i majoritetsställning med 
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glädje se fram emot att ett sådant inrättas. Detta är en framgång 

för stadsdelens unga och rådet blir därmed en viktig länk mellan 

ungdomar och stadsdelsnämnden och stärker ungdomars 

inflytande och delaktighet i beslut som rör deras framtid.   

 

Med de demokratimedel som Östermalm har fått del av ges 

därutöver möjlighet att, som beskrivs i tjänsteutlåtandet, inom 

olika områden öka medborgarinflytandet. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (FP) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt följande. 

 

Som stadsdelsförvaltningen konstaterar är valdeltagandet i 

Sverige, och i Stockholm i synnerhet, bland de högsta i världen. 

I riksdagsvalet 2014 deltog närmare 90 procent av de 

röstberättigande i den valkrets som Östermalm ingår i. 

 

För ett Stockholm i världsklass är det väsentligt att den lokala 

demokratin är fortsatt stark. Som medborgare ska man kunna 

vara med och påverka politiken även mellan valen. Det är idag 

möjligt att påverka den lokala politiken genom att kontakta de 

förtroendevalda, men även genom att skicka in 

medborgarförslag till stadsdelsnämnden. Sociala medier har 

även gett samhällsgrupper, som tidigare stod långt från det 

politiska samtalet, en plattform för att göra sina röster hörda.       

 

Det finns dock en uppenbar risk med att Östermalms 

stadsdelsförvaltning ovanifrån ska försöka öka ungdomars 

inflytande genom att inrätta ett ungdomsråd. För en hållbar 

demokratiutveckling behöver samhällsengagemang växa fram 

underifrån.   

 

Vi konstaterar att det på Östermalm idag finns många 

organisationer som samlar många ungdomar. Däribland 

återfinns de politiska ungdomsförbunden, elevråd, elevkårer, 

idrottsorganisationer, Svenska kyrkan, och många andra 

partipolitiskt obundna organisationer. Det är svårt att se på 

vilket sätt ett inrättande av ett ungdomsråd skulle komplettera 

dessa organisationer.  

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 
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§ 8  

Komplettering avseende ärendeansvar för 
ensamkommande flyktingbarn 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lämnar svar på remissen i enlighet med 

tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 

Stadsledningskontoret har utarbetat ett förslag på en 

stadsövergripande modell för fördelning av ansvar för till staden 

anvisade ensamkommande flyktingbarn. Modellen avser de barn 

som kommer till staden och som inte har anknytning till en 

stadsdelsnämnd och som inte kan erbjudas plats i kommunens 

egna asylboenden.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 maj 2015. 

Dnr 2015-270-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Barnombudsmannens anmälningsskyldighet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lämnar svar på remissen i enlighet med 

tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 

Barnombudsmannen har uppmärksammat regeringen på att en 

översyn av myndighetens anmälningsskyldighet är nödvändig. 

De nuvarande reglerna innebär att Barnombudsmannens 

anmälningsskyldighet är mer begränsad och svåranvänd än vid 

andra myndigheter då det krävs en hög grad av sannolikhet att 

det behövs åtgärder från socialnämndens sida för att 

myndighetens anmälningsskyldighet träder i kraft. I 

promemorian från socialdepartementet föreslås att 

Barnombudsmannens anmälningsskyldighet ska ändras för att 

överensstämma med anmälningsskyldigheten i socialtjänstlagen. 

Lagändringarna förslås träda i kraft den 1 april 2016. 

Förvaltningen ställer sig positiv till de föreslagna ändringarna.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 maj 2015. 

Dnr 2015-286-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Det ska bli lättare att få plats på servicehus 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Lotta Edholm (FP) och Ann-Katrin Åslund (FP) föreslår i 

motionen ”Det ska bli lättare att få plats på servicehus” att alla 

äldre över 85 år som så vill borde få plats på servicehus och att 

ett valfrihetssystem införs för servicehus.  

 

Motionärerna föreslår vidare att staden planerar för 

nybyggnation av servicehus som uppfyller dagens krav på 

moderna bostäder. Förvaltningen anser inte att endast ålder kan 

vara ett kriterium för att bo i servicehus. En individuell 

biståndsbedömning bör alltid ligga till grund för beslut om 

särskilt boende. 

 

Förvaltningen stödjer motionärernas förslag att införa 

valfrihetssystem för servicehus. När det gäller nybyggnation av 

servicehus anser förvaltningen att servicehusens syfte, roll och 

innehåll behöver definieras för att ge förutsättningar att bedriva 

en god verksamhet och uppfylla kraven på ett särskilt boende. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 maj 2015. 

Dnr 2015-284-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (FP) yrkade bifall till oppositionens 

gemensamma förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och ledamoten 

Mimmi Deljerud Engholm (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

- Att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 

bifalla motionen. 

 

Att därutöver anföra följande. 

 

Inför framtiden är det oerhört viktigt att servicehusen ska finnas 

kvar som en boendeform. Servicehusen har ingen direkt 

motsvarighet bland andra former av äldreboenden. Senior- och 

trygghetslägenheter ger inte den servicenivå som servicehusen 

har. Servicehusen är en bra boendeform för äldre som behöver 

hjälp i vardagen men som inte är så sjuka att de måste bo på ett 

boende med heldygnsomsorg. Det är viktigt att befintliga 

servicehus bevaras och utvecklas för att möta dagens och 

framtidens krav, istället för att avvecklas. 

 

Om man får komma till servicehus tidigt kan man klara sig 

längre utan att behöva flytta vidare till vård- och 

omsorgsboende, enligt forskning från Äldrecentrum. 

 

Därför bör alla över 85 år som så önskar plats ges på servicehus. 

Det skulle innebära ett tydligt löfte om att alla äldre har 

möjlighet att komma till ett tryggt och anpassat boende. Många 

av dagens äldre är oroade över att inte få möjlighet att flytta i 

tid. 

 

Det är också viktigt att ett valfrihetssystem införs för servicehus. 

Det har ett egenvärde att den enskilde själv får större möjlighet 

att välja sitt boende. Det stärker också efterfrågeunderlaget för 

servicehusen eftersom det ger möjlighet för äldre i stadsdelar 

som idag saknar servicehus att välja denna boendeform. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättarna Malin Björk (C) och George Saari (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets reservation. 

 
Röstförklaring 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) lämnade följande 

röstförklaring från moderaterna i ärendet. 

 

Moderaternas utgångspunkt när det kommer till 

biståndsbedömning är att den ska vara individuell och utgå från 

den äldres behov. 
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Frågan om särskild åldersgräns ligger nu under beredning i den 

pågående boendeutredningen. Det är viktigt att åldersgränsen är 

väl avvägd utifrån faktorer såsom ökat vårdbehov och risk för 

ensamhet. 

 

Då det idag saknas full finansiering för åldersgränser och 

boendeanpassning bör frågan om finansiering klarläggas innan 

det implementeras i Stockholm. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Maria Antonsson (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Den nya majoriteten i Östermalms stadsdelsnämnd har under 

åtta år tvingats se den tidigare högermajoriteten lägga ner 

servicehus på Östermalm. Nu plötsligt i opposition delar 

Folkpartiet omsorgen om äldres möjlighet till ett sådant boende, 

tillika gott boende vid hög ålder.   

 

De grundläggande kraven att känna trygghet, möjlighet till stöd 

och hjälp (efter behov) samt tillgång till aktiviteter och 

människor att umgås med, bör uppfyllas av alla boendeformer. 

För många pensionärer är det t.ex. för dyrt med ett 

trygghetsboende. I motionen framgår inte något om att den 

tidigare högerpolitiska ledningen i stadshuset, trots att de haft 

många år på sig, underlåtit att planera för kommande behov av 

äldreboenden i utvecklingsområden på Östermalm. 

 

Det kan tyckas rimligt att, som dagens valfrihetssystem är 

utformad, göra det möjligt att välja servicehus i en annan 

stadsdel.   
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§ 11   

Försäljning av Stockholms stads saluhallar 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Joakim Larsson (M) och Henrik Sjölander (M) förslår i en 

motion till kommunstyrelsen att Stockholms stads saluhallar 

avyttras till aktör(er) som har för avsikt att fortsätta bedriva 

saluhalls verksamhet. Motionärerna anser att det inte bör ligga i 

kommunens kärnuppdrag att äga kommersiella lokaler. De 

menar att en avyttring skulle bidra till en utveckling och ett 

tillgängliggörande av saluhallarna.  

 

Saluhallarna är idag populära verksamheter som är tillgängliga 

för alla stockholmare och som har ett varierat utbud där även 

mindre handlare har möjlighet att bedriva verksamhet. 

Förvaltningen anser att det finns en risk för att de små handlarna 

försvinner och verksamhetens inriktning förändras med de 

ökade krav på lönsamhet som kan komma att ställas av en privat 

ägare. Förvaltningen anser därför att saluhallarna fortsatt bör 

vara i Stockholms stads ägo.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 maj 2015. 

Dnr 2015-275-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Maria Antonsson (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Stadens äldsta fortfarande existerande saluhall är enligt uppgift 

Östermalmshallen (invigd 1888). Den är inte K-märkt men 

kulturminnesskyddad och är en av Stockholms finaste 

tegelbyggnader från sent 1800-tal.  

 

Att som det föreslås i motionen ”avyttra Östermalmshallen till 

aktörer som har för avsikt att fortsätta driva 

saluhallsverksamhet” tyder på att man inte tar ansvar för stadens 

egendom. Det är således en befängd idé, men följer givetvis 
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moderaternas utförsäljningsstrategi för att finansiera 

skattesänkningar. Utförsäljningen av gemensamt ägda 

verksamheter har under de borgerliga åren i stadshuset kostat 

stockholmarna miljontals kronor och är skandalös hantering av 

skattebetalarnas pengar.   
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§ 12   

Detaljplan för område vid kvarteret Tallen i stadsdelen 
Norra Djurgården  

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

detaljplan som möjliggör för befintlig kioskbyggnad på 

Valhallavägen 84 att få stå kvar på nuvarande plats. Kiosken har 

haft ett tidsbegränsat bygglov som av juridiska skäl inte är 

möjligt att förlänga.  

 

Trafikkontoret är i en utredningsfas för omdaning av den del av 

Valhallavägen som planområdet ingår i, bland annat planeras för 

en ny sträckning av gång- och cykelstråket i esplanadens mitt. 

Denna del mellan Lidingövägen och Lill-Jansplan kommer att 

byggas om och byggstart planeras till hösten 2016. Enligt 

Trafikkontoret fungerar inte kiosken i sitt befintliga läge med 

den nya trafiklösning som föreslås. 

 

Till följd av de planer som finns för det aktuella planområdet 

anser stadsdelförvaltningen att man bör avvakta med att fatta 

beslut kring en ny tilläggsplan till gällande detaljplan. Ett nytt 

förslag och lösning för den befintliga kiosken bör tas fram i 

samråd med Trafikkontoret. Ny hänsyn behöver tas både vad 

gäller placering och storlek för den befintliga kiosken på 

platsen.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2015. 

Dnr 2015-301-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Detaljplan för område vid kvarteret Majtalaren i 
stadsdelen Ladugårdsgärdet  

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

detaljplan som möjliggör för befintlig kioskbyggnad i 

Tessinparken att stå kvar på nuvarande plats.  Det sommaröppna 

caféet har haft ett tidsbegränsat bygglov som av juridiska skäl 

inte är möjligt att förlänga.  

 

Syftet med förslaget är att marken ska fortsätta utgöra allmän 

plats med staden som huvudman och att planändringen tillför en 

byggrätt för en kiosk på befintlig plats. Det blir därför möjligt 

att medge bygglov utan någon tidsgräns för en kiosk som 

stämmer med planens bestämmelser. Planändringen möjliggör 

för fortsatt verksamhet så länge markupplåtelse sker.  

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till detaljplaneförslaget som är 

i linje med översiktsplanen för Stockholm där det bland annat 

står att staden ska skapa täta och attraktiva stadsdelar med 

blandat innehåll och offentliga miljöer av hög kvalitet. Den typ 

av service som kiosken på platsen idag erbjuder är ett uppskattat 

inslag i en levande stadsmiljö. Förvaltningen anser dock att det 

är viktigt att verksamheten inte utvidgas till ett större område av 

Tessinparken än vad den gör idag vilket skulle kunna ha 

påverkan på de kvalitéer som finns i parken.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2015. 

Dnr 2015-302-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Ändring genom tillägg till detaljplan Pl 6085 för del av 
fastigheterna Ladugårdsgärde med flera  

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

planläggning för att upphäva bestämmelsen om Gamla 

Lidingöbrons segelfria höjd på 12,5 m i den befintliga 

detaljplanen. Detta innebär att den inte behöver göras 

öppningsbar. Ett upphävande av bestämmelsen om segelfri höjd 

innebär vidare att en ny järnvägsbro kan uppföras enligt Lidingö 

stads intention som en lågbro med en segelfri höjd på cirka 6 

meter. Detta möjliggör att pendlingsbåtar fortsatt kan passera 

under Lidingöbroarna.  

 

Den nya bron kommer också kunna anpassas till de omfattande 

förändringar som kommer ske i Norra Djurgårdsstadens 

stadsutvecklingsområde. Målet är att området runt Ropsten ska 

utvecklas till en tät och blandad stadsmiljö där trafiken 

integreras i stadsmiljön. Anslutningen till den nya bron berör 

såväl gång- och cykelstråk som utformningen av en ny 

trafikknutpunkt i Ropsten. Detaljplaneändringen innebär också 

möjlighet att anpassa brons läge till Spårväg City, som planeras 

sammankoppla Lidingöbanan med en ny snabbspårväg genom 

stadsutvecklingsområdet mot city.     

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till förslaget men vill 

understryka vikten av att tillgänglighetsapsekterna beaktas i den 

nya brons utformning och att den ges en omsorgsfull 

gestaltning.  

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2015.  

Dnr 2015-321-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Detaljplan för Rotundan 3  

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

detaljplan för fastigheten Rotundan 3, beläget i korsningen 

Sturegatan-Linnégatan. Planarbetets syfte är att bekräfta dagens 

verksamhet (hotell) och byggnadsvolym i plan. Planen inför en 

flexibel bestämmelse för planområdet som även ger utrymme 

för framtida användningsområden som lämpar sig i området. En 

varsamhetsbestämmelse införs för att värna hanteringen 

byggnadens arkitetoniska kvalitet och kulturhistoriska värde. 

 

Förvaltningen har inget att invända mot planförslaget. I enlighet 

med Stockholms översiktsplans mål om att tillskapa fler 

bostäder i de centrala delarna av staden, ser förvaltningen 

positivt på att detaljplanen ger möjlighet att fastigheten i 

framtiden kan inrymma bostäder. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 maj 2015. 

Dnr 2015-322-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Månadsrapport maj 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

nettoöverskott om 8,0 mnkr. Av överskottet återfinns 2,0 mnkr 

inom socialtjänsten och 2,0 mnkr inom barn och ungdom samt 

4,0 mnkr inom äldreomsorgen. Övriga verksamheter uppvisar en 

budget i balans. I prognosen ingår prestationsjusteringar med 

11,3 mnkr varav 1,4 mnkr avser omsorg om funktionshindrade 

och 9,9 mnkr förskoleverksamhet. 

Dnr 2015-128-1.2.1.  
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§ 17   

Förskoleundersökning 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Förskolorna får fortsatt gott resultat i årets undersökning. 

Jämfört med staden totalt är vårdnadshavarna på Östermalm 

generellt sett mer nöjda år 2015. Över tid är vårdnadshavarna 

generellt mindre nöjda jämfört med år 2014, förutom för 

området kost, rörelse och hälsa.  

 

KF indikatorn (andelen nöjda föräldrar) har sjunkit från 90 till 

88 men är fortfarande högt och ligger över stadens resultat (86).  

KF-indikator är andelen nöjda (betyg 4 + 5) svar på frågan Jag 

är som helhet nöjd med mitt barns förskola och mäts i skalan 1-

100.  

 

För att öka svarsfrekvensen och andelen nöjda föräldrar i 

kommande förskoleundersökning och således likvärdigheten har 

flera åtgärder påbörjats. Utifrån diskussionerna och analyserna 

kring undersökningen resultat tar de förskolor som har låga 

resultat fram egna handlingsplaner med förbättringsåtgärder.  

Dnr 2015-319-1.2.1. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Maria Antonsson (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är glädjande att de kommunala förskolorna i vår stadsdel får 

så gott resultat i undersökningen även om det har sjunkit något. 

Den visar att Östermalm har mer nöjda föräldrarna än staden i 

övrigt. Det som saknas i materialet är de privata förskolornas 

resultat på Östermalm. Det hade givetvis varit bra med en sådan 

jämförelse.  

 

Att föräldrar vill ha mer information kring utveckling och 

lärande, möjligheter till kulturutbud och möjlighet till 

delaktighet och inflytande är utvecklingsområden som man 

kommer att arbeta med under året.  

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

11 juni 2015 
Blad 27 

 

  

§ 18  

Kvalitetsgranskning av missbruksvården för vuxna 
vid Östermalms stadsdelsförvaltning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Stockholm stads socialtjänstinspektörer har under mars månad 

granskat myndighetsutövningen vad gäller missbruksvård för 

vuxna vid Östermalms stadsdelsförvaltning.   

 

Socialtjänstinspektörernas granskning visar att samtliga 

socialsekreterare vid vuxenenheten har en gedigen kunskap och 

erfarenhet av socialt arbete med missbruksvård för vuxna.  

 

Östermalms vuxenenhet har goda möjligheter att erbjuda 

insatser, dels inom sin egen öppenvård och dels genom köpta 

insatser. Den av kommunfullmäktige beslutade kvalitetsgarantin 

för vuxna, uppfylls i hög grad vad gäller den enskildes ansökan 

om vård och behandling.  

 

Granskningen visar dock att enheten på några punkter behöver 

utveckla nya rutiner och arbetssätt. Enheten har inlett ett arbete 

för att komma till rätta med utvecklingsområdena.   

Dnr 2015-32-6. 
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§ 19   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från den 7 maj 2015 och 28 maj 2015 från 

stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor. 
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§ 20   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 5 maj 2015. 
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§ 21   

Minnesanteckningar från BRÅ Östermalm 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av minnesanteckningar av den 23 maj 2015 från BRÅ 

Östermalm. 
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§ 22   

Anmälan av promemoria 2015-06-11 med förteckning 
av inkommande brev, skrivelser med mera 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag 

och protokollsutdrag m.m. till Östermalms stadsdelnämnd 

 

Från och med den 13 maj 2015 till och med den 2 juni 2015 

 

A. Meddelande från Socialnämnden i Stockholms stad 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 19 maj 2015 

(utdrag) 

§ 11 FUT  VII – lägesrapport över arbetet mot felaktiga 

utbetalningar och bidragsförskott.  

Dnr 3.1.-570/2014 

§ 14 Stockholms stads strategi mot våldsbejakande extremism. 

Dnr 3.1.2.-182/2015 

Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 

den 21 april 2015. 

Protokoll i sin helhet. 

 

B. Inkomna domar från Förvaltningsrätten i Stockholm 

samt dom/protokoll/beslut från Kammarrätten i 

Stockholm 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 6 

BESLUT 2015-05-12 angående överklagan av 

Förvaltningsrätten i Stockholms dom den 23 mars 2015 i mål nr 

20782-14 gällande laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. 

BESLUT 2015-05-21 angående överklagan av 

Förvaltningsrätten i Stockholms dom den 5 februari 2015 i mål 

nr 4820-14 gällande laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, allmänna avdelningen, enhet 11 

BESLUT 2015-05-12 angående överklagat beslut, Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2015-04-16 § 4 gällande 
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laglighetsprövning enligt kommunallagen; fråga om inhibition 

och muntlig förhandling. Förvaltningsrätten avslår yrkandet om 

inhibition. Förvaltningsrätten avslår yrkandet om muntlig 

förhandling. 

 

C. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 
Medborgarförslag om resurser för stadsdelens funktionsnedsatta 

kommunmedlemmar, inkom 2015-05-18. 

Medborgarförslag om personligt ombud Östermalm, inkom 

2015-05-18. 
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§ 23   

Information från stadsdelsdirektören 

T.f. stadsdelsdirektören Teenie Bennerholt informerade 

nämnden om att Närpolisen stänger helt från och med vecka 27. 

Information och hänvisning kommer att delges allmänheten. 

 

Förvaltningen och närpolisen fortsätter sitt arbete med en 

gemensam överenskommelse. 
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§ 24   

Övriga frågor 

Klara Lidman (MP) lämnade rapport från Kattrumpstullens 

vård- och omsorgsboende. 

 

Berit Nyberg (S) informerade om samrådsmöte kring 

detaljplanen för kvarteret Jaktproppen 1. Mötet äger rum 

måndag den 15 juni klockan 18:00 – 20:00 i Hjorthagen. 

 

 

 

 

Inkomna skrivelser från förtroendevalda 
 

Skrivelse angående Östermalms förskolor från Therese Carlborg 

m.fl (M) och ledamoten Mimmi Deljerud Engholm (FP). 

 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 25   

Väcka talan om umgänge mellan barn och föräldrar 
enligt 6 kap. 15 a § föräldrabalken (FB) 
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§ 26   

Väcka talan om umgänge mellan barn och föräldrar 
enligt 6 kap. 15 a § föräldrabalken (FB) 
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§ 27  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
1 stycket föräldrabalken (FB)  
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§ 28  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 7 maj 

2015. 

 

 

 
 


